

---

Journal of Research for Christianity in China

 中国基督教研究

---



---

主 编  
Editor-in-Chief

肖清和[北京大学]  
Qinghe XIAO [Peking Unviersity]

---

本期 执行主编  
Executive Editor-in-Chief

冯成伟[富勒神学院]  
Jacob Chengwei FENG [Fuller Theological Seminary]

---

24

ISSN: 2325-9914  
No. 24 June 2025  
DOI.org/10.29635/JRCC

2025年6月第24期

本刊所有文章可以在网站 [CCSpub.cc](http://CCSpub.cc); [CCSpub.org](http://CCSpub.org) (备份) 查询与下载。本刊已加入华艺线上数位图书馆, 并加入 DOI 数据库。本刊现已被收入 ACI 学术引用文献资料库 (Academic Citation Index)。

**DOI.org/10.29635/JRCC**

**本刊遵守 CC BY-NC-ND 4.0**

《中国基督教研究》(半年刊) 由美国洛杉矶基督教与中国研究中心, 与中国上海大学宗教与中国社会研究中心联合编辑出版, 创刊于 2013 年, 国际刊号为 2325-9914。本刊所刊发的文章, 不代表出版机构与编辑委员之立场。除经书面许可外, 本刊中任何一部分均不得以任何形式或者通过现今已知或今后发明之方法进行翻印、复制或抄袭, 但是学术引用并不在限。投稿或任何意见, 请发送至电子邮箱: [ChristianStudies@163.com](mailto:ChristianStudies@163.com); 或访问网站: [ccspub.cc](http://ccspub.cc) 或 [ccspub.org](http://ccspub.org)。

This journal is collected in AIRITI Library and indexed in DOI database.

*Journal of Research for Christianity in China* (JRCC, Semi-Annual, ISSN: 2325-9914) is published jointly by the Center of Christianity and China in Los Angeles, USA and the Center for the Study of Religion and Chinese Society, Shanghai University, China. This journal was founded in 2013. The articles in this Journal do not necessarily represent the view or position of the Centers or the editorial board. No part of this Journal may be reprinted or reproduced or utilized in any form or by any means, now known or hereafter invented, without permission in writing from the publishers, except quoted in academic works or books reviews. Submissions or any comments should be sent to this email address: [ChristianStudies@163.com](mailto:ChristianStudies@163.com). More information, please visit this website: [CCSpub.cc](http://CCSpub.cc). This journal is indexed in ACI (Academic Citation Index).

**JRCC is an Open Access and all articles are published under a CC BY-NC-ND 4.0.**

ISSN: 2325-9914

*Journal of Research for Christianity in China* (Semi-Annual, ISSN: 2325-9914)

No. 24, June 2025; 2025 年 6 月·第二十四期

《中国基督教研究》半年刊·ISSN: 2325-9914

**网站 Website:** [CCSpub.cc](http://CCSpub.cc); [CCSpub.org](http://CCSpub.org)

**国际刊号 ISSN:** 2325-9914

**投稿邮箱 Submission Email:** [ChristianStudies@163.com](mailto:ChristianStudies@163.com)



编辑委员会 EDITORIAL BOARD

顾问:

李 灵 (美国洛杉矶基督教与中国研究中心)

主编:

肖清和 (北京大学)

本期执行主编:

冯成伟 (富勒神学院)

副主编:

彭 睿 (南昌大学)

刘 平 (复旦大学)

王学晟 (中原大学)

编辑委员会:

郭建斌 (西南民族大学)

谢伊霖 (暨南大学)

奚 望 (福耀科技大学)

聂 利 (中南民族大学)

俞 强 (上海大学)

贺 腾 (复旦大学)

冯成伟 (美国富勒神学院)

徐颂赞 (剑桥大学)

王 皓 (上海大学)

周萍萍 (同济大学)

杨卫华 (上海大学)

柏若望 (图宾根大学)

亚历桑德拉 (福贾大学)

德诗婷 (香港中文大学)

宋 刚 (香港大学)

朱海燕 (明治学院大学)

Editorial Advisor:

Daniel L. LI (Christianity and China Research Center, Los Angeles, USA)

Editor-in-Chief:

Qinghe XIAO (Peking University)

Executive Editor-in-Chief

Jacob Chengwei FENG (Fuller Theological Seminary)

Associate Editor-in-Chief:

Rui PENG (Nanchang University)

Ping LIU (Fudan University)

Nathanael Xuesheng WANG (Chung Yuan Christian University)

Editors Committee:

Jianbin GUO (Southwest Minzu University)

Yilin XIE (Jinan University)

Wang XI (Fuyao University of Science and Technology)

Li NIE (South-Central Minzu University)

Qiang YU (Shanghai University)

Teng HE (Fudan University)

Jacob Chengwei FENG (Fuller Theological Seminary)

Songzan XU (Cambridge University)

Hao WANG (Shanghai University)

Pingping ZHOU (Tongji University)

Weihua YANG (Shanghai University)

Johannes Brachtendorf (University of Tübingen)

Alessandra Beccarisi (University of Foggia)

Naomi Thurston (The Chinese University of Hong Kong)

Gang SONG (The University of Hong Kong)

Haiyan ZHU (Meiji Gakuin University)